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Csongrád megyében sem lesz türelmi negyed 

Lányok - zónán kívül 
Kiútkereső 

traumatológusok 

Kistelek, Mórahalom, Makó 
Munkatársa inktól 

- Szerencsére jogszabály 
egyelőre nem kötelez bennün-
ket türelmi zóna kijelölésére, 
de tudjuk, hogy mennyi prob-
lémát vonz a prostitúció, hi-
szen a Kisteleket átszelő E75-
ös úton olykor néhány lány 
kínálja a bájait. Egyébként a 
város számos gyermek- és szo-

ciális intézménye közt nem is 
lenne helye egy türelmi zóná-
nak - közölte Jenei Rózsa Pál-
ma, Kistelek jegyzője. 

Az 50 ezer főnél kisebb la-
kosságú településeken nem 
kötelező a türelmi zóna kiala-
kítása, és a rendőrkapitányság 
felől sem érkezett jelzés, hogy 
Mórahalom környékén megje-

lent volna a prostitúció. Re-
ménykedünk, hogy ez a hely-
zet a jövőben sem változik -
mondta Ulleiné Udvardi Gi-
zella, Mórahalom aljegyzője. 

• 
Zóna kijelöléséről Makón 

még egyeztetések sem kez-
dődtek. Nagy Mihály kapi-
tánytól megtudtuk: a város 

közterein egyáltalán nem talál-
kozik a rendőrség a prostitúció-
val. Nagylak térségében - a 
határ közelsége, az átmenő 
forgalom miatt - olykor fel-
bukkan, ám ez is csupán szór-
ványos jelenség, amit néhány 
rendőrségi akcióval, feljelen-
téssel hatékonyan tudnak ke-
zelni. 

Sipos István ultramaratonista békefutásra invitálta a tápéi k i s i sko lásokat . 
(Fotó: Karnok Csaba) 

A határidő tavaly már-
cius 1 -jén lejárt, á m egyet-
len Csongrád megyei tele-
pülésen sem jelölték még 
ki a törvény előírásainak 
eleget téve a türelmi zó-
nákat. O r s z á g o s a n lakos-
sági ti ltakozás kíséri a vi-
galmi negyedek esetleges 
kijelölését. Legutóbb Nyír-
egyházán tüntettek a pros-
titúció számára kialakítan-
dó negyed ellen. Szakértők 
elismerik: a prostitúció és 
a drog v o n z z a a bűnöző-
ket. Úgy vélik, a választá-
sok előtt már sehol sem 
mernek vál la lkozni a tü-
relmi zónák kialakítására. 
Szegeden tavaly ú g y dön-
tött a közgyűlés: a város-
nak nincs szüksége vigal-
mi negyedre. 

Szegeden kél esztendeje tett 
javaslatot az önkormányzat fel-
kérésére a Csongrád Megyei 
R e n d ő r - f ő k a p i t á n y s á g 
(CSMRFK) türelmi zóna ki-
alakítására alkalmas területre. 
Az egyeztetésekben részt vett 
Szegedi Zsolt alezredes, a főka-
pitányság felderítő osztályának 
vezetője, akitől megtudtuk: a 
város azóta sem reagált a rend-
őrség által kidolgozott javas-
latra. 

A rendőrök a célra legalkal-
masabbnak az E75-ös út mel-
letti új. ám használaton kívüli 
kamionparkolót tartották. 

- Közművesített, lakóöve-
zeten kívül eső területről van 
szó, így elkerülhető lenne, hogy 
a polgárok magánszféráját za-
varja a türelmi zóna működése 
- indokolta a helyszínre tett ja-
vaslatot Szegedi alezredes. 

A terület előnye, hogy rend-
kívül gyorsan, legfeljebb öt 
perc alatt megközelíthető a 
rendőrök számára. Szegedi 
Zsolt szerint mindenképpen 
pluszfeladatokat róna a rend-
őrhatóságra a türelmi zóna üze-
melése, és amennyiben az ön-

K a m i o n p a r k o l ó , itt lehetett volna a kijelölt zóna. 
(Fotó: Miskolczi Róbert) 

kormányzat döntést hoz a vigal-
mi negyed létesítéséről, a rend-
őrség is kidolgozza saját akció-
tervét. Az alezredes a nyugati 
országokban kialakult gyakor-
latra hivatkozva kijelentette: 
mindenképpen keretek közé 
kell szorítani a prostitúciót, és 
ennek egyik lehetősége a tü-
relmi zónák kialakítása. 

- A prostitúció és a drog 
vonzza a bűnözést, ezt nem-
zetközi - főképpen amerikai -
tapasztalatok is igazolják -
mondta Szilágyiné Bay Lujza 
alezredes. A megyei rendőr-fő-
kapitányság bűnmegelőzési 
osztályának vezetője szerint a 
türelmi zónák kialakítása so-
rán a külföldi tapasztalatok fi-
gyelembe vételével kell dön-

tést hozni. Az alezredes hang-
súlyozta: megfelelő rendőri in-
tézkedésekkel, és a hatóság 
munkáját segítő jogszabályok-
kal keretek között tartható a 
prostitúció, és a hozzá elkerül-
hetetlenül kötődő bűnözés. 

A szervezett bűnözés vissza-
szorítására magalkotott törvény 
alkalmazásával a rendőrség 
szinte teljesen felszámolta 
Csongrád megye főútjai mellől 
a prostitúciót. 

Szilágyiné Bay Lujza sze-
rint a szigor nem megoldás, hi-
szen a kereslet nem csökkent az 
altesttáji bérmunkások szolgál-
tatásai iránt. 

Az önkormányzat tavaly öt 
helyszínt is megvizsgált Sze-
geden, és a rendőrség, a me-

gyei főügyészség, a városi fő-
építész és a területi képviselők 
javaslatai alapján a E75-ös út 
menti kamionparkolót tartot-
ták legalkalmasabbnak. (A te-
rület tulajdonosa tiltakozott az 
ötlet ellen.) 

A vigalmi negyed kijelölésé-
nek tavalyi testületi vitájában 
Mezey Róbert jegyző nem tar-
totta szükségesnek az önkor-
mányzati rendelet megalkotá-
sát. A jegyző arra hivatkozott: 
nem kötelező a rendelet meg-
alkotása. ha a településen nincs 
igény a prostituáltak szolgál-
tatására, és a prostitúció töme-
ges elterjedése nem zavarja a 
polgárokat. Ráadásul a törvény 
nem is szankcionálja, ha egy 
város él jogszabályban biztosí-
tott lehetőségével, és úgy dönt: 
nem alakít ki türelmi negyedet. 
A képviselők annak ellené-
re fogadták el a jegyző javasla-
tát, hogy a rendőrség jelezte: a 
városban a prostitúció megjele-
nése kimeríti a törvényben fog-
laltakat. 

Egyetlen városatya szava-
zott csak a zóna kijelölése mel-
lett, Szőilősi Béla. A fideszes 
politikus ezt azzal indokolta, 
hogy külföldi tapasztalatok 
alapján voksolt a negyed kije-
lölése mellett, hiszen bebizo-
nyosodott, a keretek közé szo-
rított prostitúció ellenőrizhe-
tő, és így a törvényes rend is 
fenntartható. A városatya sze-
rint a zónákat központilag kel-
lene kijelölni, hiszen azok az 
önkormányzatok, amelyek ed-
dig nem tettek lépéseket az 
ügyben, ezután sem cseleksze-
nek. 

Mezey Róbert jegyző kérdé-
sünkre elmondta: ma sem lát-
ja szükségét a türelmi zóna ki-
jelölésének Szegeden, hiszen 
a rendőrség hatékony fellépé-
sének és a jogszabályok szi-
gorításának köszönhetően gya-
korlatilag eltűntek a prostituál-
tak a város közterületeiről. 

Kér i Barnabás 

Traumatológiai Egészségügyi Dolgozók 
Egyesülete (TEDE) néven alakul ma civil szer-
vezet a szegedi új klinikán. Az ország balese-
ti sebészeti osztályain dolgozók közül több 
mint száz orvost, szakápolót, aneszteziológu-
sasszisztenst, gyógytornászt várnak szombaton 
Szegedre, a Traumatológus Társaság és a 
Traumatológus Szakmai Kollégium meghívá-
sára. 

A TEDE életre hívói szándékai szerint egy-
szerre lesz szakmai és érdekvédelmi szervezet 
- tudtuk meg Simonka János Áréitól. A Sze-
gedi Tudományegyetem traumatológiai klini-
kájának professzora elmondta: az egyesülettől 
remélik, hogy mind a Traumatológus Társa-
ság, mind a szakmai kollégium munkáját se-
gíti az ország baleseti osztályain végzett álla-

potfelmérésekkel, és javaslatokat dolgoz ki a 
problémák megoldására. Ugyanakkor sikerrel 
képviselheti majd a traumatológiai osztályok dol-
gozóinak szakmai és egzisztenciális érdekeit. 

A TEDE a szakdolgozók képzésében is sze-
rephezjuthat. Simonka János Aurél leszögez-
te: az egyesület létrehozását - a baleseti sebé-
szeti osztályokon dolgozók problémáit ismer-
ve - már korábban kezdeményezték, és csak 
megerősítette szándékukat az Országos Balese-
ti és Sürgősségi Intézet munkatársai által az 
egészségügyi miniszterhez írott, nagy nyilvá-
nosságot kapott levél, amelyben a szakma ka-
tasztrofális helyzetére hívták fel a figyelmet. A 
TEDE alakuló ülését szombaton, 10 és 13 óra 
között az új klinika tantermében rendezik meg. 

K. B. 

Békeoszlopot 
állítottak Tápén 
„Legyen béke a Földön! 

Legyen béke Magyarorszá-
gon!" Ezek a mondatok több-
ször is elhangzottak tegnap 
délután Tápén, a Horgony, a 
Madarász és a Csobánka utca 
által határolt területen, ahova 
békeoszlop-állítási ünnepség-
re várták a helybélieket. 

Nagyon sokan elfogadták 
a meghívást, közöttük számos 
kisiskolás hallgatta Balogh 
László országgyűlési képvi-
selő, Sipos lst\án ultramarato-
ni futó, Daróczi Zoltán Béke-
fény Alapítványi vezető és Ko-
pasz István plébános békéről 
szóló szavait. Sipos István bé-
kefutásra is invitálta a részt-
vevőket - a Bálint Sándor Ál-

talános Iskola diákjai fáklyá-
val a kézben szaladtak, érint-
ve a Horgony utcát, a Rév ut-
cát, a Budai Nagy Antal ut-
cát, az Árvácska utcát. Ezt kö-
vetően helyezték el a jelen-
lévők békéről szóló, kézzel 
írott üzeneteit az oszlopba, 
majd galambok szálltak a ma-
gasba. 

A Békefény Alapítványt 
1955-ben hozták létre Japán-
ban - tudtuk meg Daróczi Zol-
tántól. 1989 óta ez az alapít-
vány az ENSZ egyik tanács-
adó testülete, s több olyan 
programot is indított már, ame-
lyek célja, többek között, az 
egyének testi és lelki békéjé-
nek megteremtése, a népek 

közötti barátság erősítése. Fog-
lalkozik a Békefény környe-
zetvédelemmel, békekonfe-
renciák rendezésével is. Az 
oszlopállítás szintén egy a 
programok közül. Ezzel sze-
retnék kifejezni a különböző 
nemzetek együvé tartozását, 
s ráirányítani a figyelmet az 
egyetemes emberi értékekre. A 
Tápén most felállított oszlop 
pontosan olyan, mint azok az 
oszlopok, amelyekből már 
több ezret emeltek a Föld leg-
különbözőbb pontjain, Izland-
tól Fokvárosig. Magyarorszá-
gon egyébként a tápéi a 28. 
békeoszlop - mondta el Da-
róczi Zoltán. 

B. Z . 

Koncert a dómban 
Munkatársunktól 

Schubert G-dúr miséjét énekli a dóm énekkara november 25-
én, vasárnap 18 órakor a dómban. Vezényel: Varjasi Gyula, az 
orgonánál: Égető Mária. 

Exkluzív olasz kőporcelán 
burkolólapok üzlete. 
A régióban csak itt kaphatók: 

o t l o t 

concoróe 

Olaszország piacvezető burkolólap 
gyártóinak a termékei. 

Magas színvonalú kínálat 
- igényeseknek! 

Ragasztók 
MINŐSÉGET A MINŐSÉGHEZ 

N 
Olasz Kőporcelán Centrum 

•IIUU VT 
Szeged, Kálvária sgt. 65-67. (Öntöde mellett) 

Tel /fax: 62-441-955, Nyitva: H-P: 8°°- 16M 

Vántus István kortárszenei napok 

##És fölzeng a világ # # 

K i e m e l k e d ő e n s ikeres 
v o l t a z i d é n a M o l n á r 
Lász ló csütörtöki estjével 
b e f e j e z ő d ö t t k o r t á r s z e -
nei r e n d e z v é n y s o r o z a t , 
a m e l y b e n a k o n c e r t e k 
mellé e g y é b p r o g r a m o k 
is c s a t l a k o z t a k , mint pél-
d á u l a Vántus-emlékszo-
b a a v a t ó a K o n z e r v a t ó -
r i u m b a n . 

A szerdai koncerten há-
rom kamaraművet követett 
két kamarazenekari darab. 
Kurtág György 1987-ben ké-
szült klasszikusa, a Három 
régi felirat című dalciklus az 
est szép nyitányaként csen-
dült fel. E mű ezerszínű kar-
akterét nem kis feladat meg-
mutatni, ám Tóth Judit felnőtt 
hozzá, ha hangjának hajlé-
konysága nem is éri el az ide-
ális mértéket. Zsigmond Zol-
tán zongoraszólama kurtági 
sűrítettségű muzikalitással 
vonta fénybe, illetve tombol-
ta körbe az énekszólamot. 

Durkó Péter Hangzáské-
pek című zongoradarab-

ját meggyőzően adta elő 
Maczelka Noémi. Kovács 
Zoltán 1993-as Három dal 
József Attila verseire című 
tanulódarabján bizonyos 
mértékű kiegyenlítetlenség 
érezhető, viszont a Ringató-
ra írott dal nagyon szép, és 
valóban a vers zeneiségére 
épít. Altorjay Tamást művé-
szien kísérte Lucz Ilona. 

Az esten a Weninger Ri-
chárd vezette Weiner Kama-
razenekar működött közre. 
Elsőként Hollós Máté hagyo-
mányos formálási elvekből 
kiinduló, Cornuttorno című 
kürtversenyét játszották. A 
szólista, Magyari Imre, cso-
dálatos színeket varázsolt elő 
a hangszeréből. A számára 
írott darabban megcsillogtat-
hatta képességeit, főleg a lí-
rai, arany színű oldalát mu-
tatva a kürtjátéknak - de iga-
zi kádenciát is kapott a 
szerzőtől. A zenekar helytállt 
ebben a nehéz műben, sokkal 
inkább, mint a zárószámban. 

Huszár Lajos Ikonok Pi-
linszky János emlékére című 

művét szopránszólóra és ze-
nekarra írta 2000-ben, amely 
a mise latin nyelvű tételei-
vel öleli körbe Pilinszky Har-
madnapon című versének fel-
dolgozását. A szólista, Szécsi 
Edit nagy szerepet játszott 
abban, hogy a tételek eltérő 
zenei világát megélhette a 
hallgató - a mondókázó, túl-
fokozott Kyriétől a sötét Cru-
cifixuson át a szinte magától 
kibomló, emelkedő Pi-
linszky-korálig. Annak ellen-
ére, hogy az előadás némi kí-
vánni valót hagyott maga 
után a zenekar részéről, meg-
történt a csoda. Olyan ihle-
tettséget és átszellemültsé-
get sugároz magából ez a mű, 
hogy az ember úgy érzi, va-
lami fontosnak lett a ré-
szese. 

A záróesten Gyüdi Sándor 
zenés beszélgetést vezetett 
Molnár Lászlóval és vendé-
geivel, Huszár Lajossal és 
Horváth Barnabással, han-
gulatos és odaillő fináléja-
ként a Vántus-napoknak. 

I l l és M á r i a 

Új g imiszárny 
Csongrádon 

Munkatársunktól 
A Batsányi János Gimná-

zium és Szakközépiskola űj B 
épületét péntek délután avatták 
fel. Az ünnepségen - a gimná-
zium tanulóinak zenés irodal-
mi műsora után - Molnár Jó-
zsef polgármester mondott kö-
szöntőt. A város első embere 
hangsúlyozta: az önkormány-
zat jól döntött, amikor a 344 
millió forintba került korszerű 
létesítmény létrehozásáról ha-
tározatot hozott. A kormány 
közel 260 millió forint céltá-
mogatással járult hozzá az év-

tized csongrádi beruházásának 
megvalósításához. Pálinkás 
József oktatási miniszter ava-
tó beszédében elmondta: e be-
ruházás megvalósulása is jól 
mutatja, hogy a nemzet erőfor-
rásai mindannyiunk érdeké-
ben hasznosulnak. Az ünnep-
ségen a polgármester az épü-
let kulcsát azzal a kéréssel ad-
ta át az intézményt fenntartó 
megyei közgyűlés alelnöké-
nek, Ott Józsefnek, hogy az is-
kola működtetéséhez a későb-
biekben is biztosítsák a lehető 
legjobb feltételeket. 

Biológiai fegyverek 
Munkatársunktól 

Napjaink szomorú aktuali-
tásává vált a fenyegetés, ame-
lyet egyes, terroristák birtoká-
ba jutott kórokozók jelenthet-
nek az emberiségre. Bár a 
biológiai fegyverek gyártását 
és alkalmazását nemzetközi 
egyezmények tiltják, nincs ga-
rancia arra, hogy ezeket a kon-

venciókat mindenki betartja. 
A Telin TV képernyőjén vasár-
nap 19 órakor jelentkező Ne-
gyedik Dimenzió magazinban 
dr. Kovács Ferenc, a téma szak-
értője jóvoltából reális képet 
kaphatnak a nézők a hadvise-
lés új, különösen pusztító esz-
közeiről, a biológiai fegyve-
rekről. 


